
Zápis akademického senátu Slezské univerzity 
ze 129. řádného zasedání dne 16. 11. 2004 

 
Přítomni: Vaněk, Sedlář, Kolář, Křivá, Franěk, Botlík, Mrověcová, Horák, Bednařík 
Omluveni: Vojtal , Janák, Chvátal 
Nepřítomni:  
Hosté: Jirásek 
 
Program: 
1. Zahájení 
 
2. Ekonomické záležitosti 

a) Pravidla rozpisu dotace na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2005. 
b) Úplné znění pravidel hospodaření a účtování Slezské univerzity. 
c) Očekávaná skutečnost čerpání dotačních prostředků v roce 2004 v programovém 

financování. 
 

3. Příprava voleb do senátu Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 
 
4. Různé 

Dopis RNDr. Šindelářové 
 
 
Ad 1) 
Předseda přivítal přítomné senátorky, senátory a hosta na řádném 129. zasedání AS SU v Opavě, 
seznámil přítomné s programem a zahájil jednání. 
 
Ad2a) 
Rektor předložil Pravidla rozpisu dotace na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2005. 
Bez připomínek 
Hlasování nepřítomen Horák, schváleno všemi hlasy 
 
Ad2b) 
 
Rektor předložil Úplné znění pravidel hospodaření a účtování Slezské univerzity. 
Kolář: dotaz na likvidační list 
Rektor: bude řešeno zvláštní směrnicí, která bude hotova do konce listopadu 
Schváleno všemi hlasy 
 
Ad2c) 
Rektor informoval o očekávané skutečnosti čerpání dotačních prostředků v roce 2004 
v programovém financování. 
Senátoři vzali informaci na vědomí. 
 
Ad3) 
Předsedkyně volební komise předložila návrh materiálů, vycházejících ze zákona o VŠ, statutu 
univerzity a jednacího a volebního řádu senátu. 
Připomínky senátorů: 

• upřesnit pravidla pro podávání návrhů (místa podání, od kdy do kdy apod.) 
• upravit vzor volebních lístků 
• doplnit pravidla pro platnost volebních lístků 
• upravit pravidla pro platnost voleb 



• FPF již zveřejnila vypsání voleb, projednat rozšíření počtu volebních dnů a prodloužení 
času. 

 
Ad4) Různé 
 
Dopis RNDr. Šindelářové 
Předseda, studentská komora a další senátoři obdrželi dopis RNDr. Šindelářové buď v tištěné nebo 
elektronické podobě. Předseda svůj dopis předal rektorovi s žádostí o informaci o záležitostech, 
které jsou v dopise uvedeny. 
Rektor: 
Jedná se o dlouhodobou záležitost, rektor se nebude vyjadřovat k právním sporům prof. Smítala a 
RNDr. Šindelářové, své stanovisko zveřejnil na internetu. 
Rektor inicioval výměnu školitele (prof. Smítal za doc. Štefánkovou). 
Prof. Krupková rozvázala se Slezskou univerzitou pracovní poměr, proto nebyla k dispozici jako 
školitel. Rektor se zároveň ohrazuje proti termínu „nezkorumpovaná“ použitému v dopise, protože z 
toho by se dalo dedukcí dojít k tomu, že všichni ostatní jsou zkorumpovaní, což jistě není pravda. 
Doc. Štefánková byla určena jako školitel Vědeckou radou MU (všemi hlasy přítomných), čímž 
potvrdila kvalifikační způsobilost doc. Štefánkové. Rektor předložil kopii zápisu z tohoto zasedání. 
Prof. Smítal odebral ke konci akademického roku 2003/2004 RNDr. Šindelářové stipendium na 
několik měsíců neoprávněně. Rektor toto rozhodnutí zrušil a stipendium bylo vyplaceno do konce 
září.  
Poznámka, že je v USA proto, aby se vyhnula vlivu prof. Smítala je těžko dokazatelná a 
diskutabilní, protože kontakty v USA získala právě jeho prostřednictvím. 
K dopisu školitelky, že nemá instrukce ohledně stanovení podmínek studia. Došlo zde k pochybení, 
prof. Smítalem nebyly předány požadavky rektora, po urgenci došlo k nápravě, je stanoven termín 
odevzdání práce na 9. 5. 2005 a obhajoba v červnu 2005. 
Na stipendium ve 4. a 5. ročníku není právní nárok. Pokud je někteří studenti dostávají, nejdou ze 
státních prostředků, ale jsou financovány z grantů apod. 
Rektor předložil tabulky doktorandů, kteří odešli z MU. Dle názoru rektora nevymykají se tato čísla 
normálním hodnotám. 
Všechna podání RNDr. Šindelářové jsou  šetřena kontrolním oddělením, termíny jsou dodržovány. 
 
Připomínky senátorů: 
Botlík: Záležitost je zdrojem i nežádoucí publicity (Za zdí apod.). 
Kolář: Jedná se velmi citlivou záležitost i mezinárodního hlediska. Je nutné zavést opatření, která 
by umožnila předcházet podobným jevům. 
Křivá: Bylo by dobré vytvořit útvar, který by poskytoval poradenské služby. 
Vaněk: Vzhledem k tomu, že doc. Štefánková odešla na mateřskou dovolenou, je potřeba dořešit 
problematiku školitelky tak, aby RNDr. Šindelářová mohla konzultovat svou práci a dodržet 
stanovené termíny. 
 
 
Předseda Vaněk poděkoval všem senátorům i hostům za účast. 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat dne 7. 12. 2004 ve 14.00 hodin v Karviné. 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 
 
 

U S N E S E N Í 
z řádného zasedání dne 16. 11. 2004 

 
 
1.  AS SU schvaluje „Pravidla rozpisu dotace na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2005.“ 
 
2.  AS SU schvaluje „Úplné znění pravidel hospodaření a účtování Slezské univerzity.“. 
 
3.  AS SU bere na vědomí „Očekávanou skutečnost čerpání dotačních prostředků v roce 2004 v 

programovém financování.“  
 
4.  AS SU bere na vědomí „Harmonogram a upřesňující pravidla voleb do AS SU v Opavě“ 

s připomínkami. 
 
5.  AS SU: 

a) Bere na vědomí informaci rektora k dopisu RNDr. Šindelářové. 
b) Doporučuje rektorovi projednat s ředitelem MU situaci po odchodu školitelky doc. 

Štefánkové na mateřskou dovolenou, aby byla přijata opatření, umožňující RNDr. 
Šindelářové konzultovat svou práci a dodržet stanovené termíny. 

c) Doporučuje rektorovi zvážit možnost pověření některého pracoviště poradenskou činností 
v oblasti mezilidských vztahů. 

 


